
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 29. juni 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 525

Vil ministeren redegøre for baggrunden for, at der i dag ikke er en større grad af proporti-

onalitet i beskatningen af arv? Hvad ville merprovenuet være ved indførelse af en ’top-

skat’ på arv? Der ønskes et provenuskøn for forskellige modeller, hvor den forhøjede be-

skatning gælder for arv over henholdsvis 1, 2 og 3 mio. kr. og en forhøjet skattesats på

henholdsvis 20, 25 og 30 pct. Hvad ville de afledte samfundsøkonomiske konsekvenser

fra en sådan ’topskat’ på arv være?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kathrine Olldag (RV).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kathrine.Olldag@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Bjørn Brandenborg
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